

Referat for møde nr. 4 onsdag d. 7. juni 2023 –kl. 19.30- 22.00 i Det Grønne hus

Deltager BM-Ris-HP-DK-LA-KJ-HEL-Charlotte-Alexander.

Afbud SP.

Hanne Elingaard Larsen – ordentlig præsentation

Hanne har været på Havguidekursus ,som var det første af sin slags, det foregik i Århus,

Der var mange unge mennesker med og det var positivt. Så nu kan Hanne starte som Havguide.

1. Godkendelse af referat af sidste møde.

Godkendt

2. Sket i perioden.

a. Vandhulstur i Køge og omegn med HB

Ikke mange deltagere, ærgerligt at sådanne en tur ikke kunne lokke folk ud.

b. Skensved Ådal. Bioblitz 27.5.2023.

Stor succes. Super at så mange – både bestyrelse og børnefamilier deltog i dette arrangement, der er opfølgingsmøde i august.

c. Henvendelse fra Bent Ramsnæs vedr. omfartsvejen gennem §3 området i Borup/Ørninge. HP/KJ/LA .

Sagen henlægges Projektet udskudt. Erstatningsvandhuller aftalt i området. Se KJs mail som er rundsendt.

d. Dialogmøde med Vej Plan og Byrum, 4.5.

Referat udsendt. Fint møde som sædvanlig.

e. NRM

Referat udsendt.

3. Bordet rundt

SP

- Blomsternes dag 18.juni. – hjælp?? Charlotte hjælper.

Tekn. Forvaltning har givet tilladelse.

Opslag på FB DN-Køge, med flotte billeder og en del besøgende.

Som der står i FB opslaget, blev der tændt "det grønne botaniske lys i øjnene på deltagerne".

LA

- Hasselmus projektet – status.

Fortsætter dialog med Bjørn fra FGU Køge.

KJ

- Vild have arrangement –

Har fået snegle i Georginer øv, lader græsset gro og ser hvad der kommer frem

Invitere til Vild have slut juli, start august, vil kontakte sommerfugle "damen" Asthildur .

- Bent Ramsnæs besked?

KJ giver Bent R besked om Køge kommunes svar vedr. VVM undersøgelse, samt erstatningsvandhuller og fredskovs erstatning.

RiS

- Møde i Vandløbsgruppen 15.6

Gruppen der består af landmænd, lystfiskere og RiS fik snakket generelt om skånsom grødeskæring, diskussioner om vanddybder i vandløbene og udlægning af gydegrus.

- Hjælp ved Bydelsforeningen og Svenstrup Naturskoles Bihotel-bygge arrangement d. 11.6 - DK/RiS

Desværre aflyst.

HP

- Naturhandleplans nye vandhuller – i samarbejde med Kåre og Tanja – møde d.1.6.23
Efterflg.(6.6.) Deltaget i besigtigelse af 1 vandhul på Natursolen i Borup, der ønskes oprenset. Det bør udvides og brinkerne flades ud. Samtidig beder Verner Klaus L. om at fælde træer på den vestlige side af vh.
1 vh i Lellinge (Jess Buch Petersen) Ønskes oprenset. Godt vh med stort potentiale, men meget dybt. Træer mod nord skal fjernes. Brinkerne flades ud. Måske for dyrt for lodsejer.
1 vh i Valore mose (Bent og Jette Kristensen). Ønskes oprenset. Bør i stedet indgå i den hydrologiske udredning af mosen som Steffen Bagger pt. er i gang med. I stedet fandt Verner og Kåre et super godt sted for et nyt vh på ansøgerens egen matrikel – uden for fredningen.
2 vh på Gammel Kjøgegårds jorde. (Uden forud besigtigelse men kontrol før udbetaling af tilskud)
Der kan opnås et tilskud fra kommunen som har en pulje på 120000 kr. Der skal bruges en del egenbetaling da et vandhul koster ca, 25-30000 kr. at etablere eller oprense vandhuller på privat ejendom.
Der er blevet lavet 5-6 rundt om i kommunen i 2023.
Det er blevet til ca. 300 vandhuller, som renset op eller nyetableret, i de 30 år, tilskuddet har været tilgængeligt.

BM

- Samarbejde med NNPH om Skensved ådal – Jersie mose.
Forslag om godt projekt med NN betaling af etablering af den resterende del af stisystemet gennem mosen incl. Bro over åen.
PT. aflyst da Ina Lindemark ikke ønsker rekreative aktiviteter på sin jord. Udelukkende natur og biodiversitetsfremmende tiltag.
- Første uge i september –” Under overfladen” – HiH 9.9 – evt.
*Havets folkemøde. **Er der nogen der kan tænke sig at være med i arrangementskomiteen?** Planlægningsmøde 22.6 på Marinaen.*
Alle borgmestre og MRG klar. Magnus Heunicke har givet løst tilsagn. Vender tilbage. Marinaen booket. Tekn. Forvaltning informeret. Skal have endelig besked om sted.
- Mærkesagsprojekt – status. Se vedh. udkast til 1. step. Skulkerup og Ejby mose.
Er ved at gå lidt træet i arbejdet med forvaltningen. Vil indkalde Carsten og Pia til møde om forvaltningens muligheder/begrænsninger. Vi skal afstemme indsats med udbytte.
- GeoHavs udmelding om højt indhold af tungmetaller i badevand i Køge bugt.
Høje værdier i alger/tang/fedtemøj og organisk materiale – mens vandet kun overskrides i svag grad. Vi tager den med ro og der skal laves nogle kontrolanalyser.
Miljøstyrelsen skal med ind over.
Der holdes møde 1 gang om ugen for at holde øje med udviklingen.
- Møde med ny naturvejleder Nynne Friis Refsgaard – evt. samarbejde
- GF i Foreningen Præsteskovene d. 20.juni kl.19.00.
- Alexander – hjemmeside?
Alexander følger op på hjemmesiden.

4. Emner til diskussion

- Hvem kan deltage med en bod eller tilsvarende i Børnefestival på dyrskuepladsen d.2-3.9? . Det er meldt ud i pressen at vi deltager med en bod...! Materiale fra sekretariatet er rekvireret. (udstoppede dyr, plakater med dyrespor og planter – børnebøger mm)
På næste bestyrelsesmøde 8.8.23. aftales der hvem der deltager herfra.

- Sommerferiefrokost 1.7 – praktik – invitation – hvem skal med?
BM og SP laver frokosten. BM invitere til frokost i roklubben EGE, Kystvejen 45b Strøby. Elin, HB, Frank, Stian, bestyrelsen – og Asthildur? HL? Bliver inviteret.
- Næste NRM – 14. september – Hvem vil deltage i stedet for en ferieramt BM?
LA deltager i stedet for BM.
- Køge Fælles Jord, – 24. juni åbent hus – Marianne Nyboe har et ønske om en bod fra DN's side. Evt. rundgang på området om hvad KFJ gør godt og hvad man kan gøre tilsvarende i villahaverne. Er der en eller to, der har lyst til at stille op? Hvad kan man gøre for padderne/sommerfuglene.
Samtidig ønsker Køge fællesjord at samarbejde med DN Køge. Vi har mange fælles interesser – som vi kunne arbejde sammen om. Bl.a. er der en del dyreveksler kommuneplanen lægger op til skal flankeres af cykelstier og veje som Marianne gerne ville have at vi kiggede på.
Marianne tilbød at vi kunne holde næste DN møde på KFJ. Hvad siger I til det?
Der var ingen der kunne deltage i åbent hus, men vi afholder DN møde der 7.9.23.

5. Evt. HUSK kalender til planlægning af efterårets møder.
Invasive arter DR – Bjørn Petersen DN Roskilde.

Dan fortalte om hans bi hoteller, der er lavet af paller og stammer, de er meget besøgt af den Røde Murbi og biller.

Alexander har købt et hus på Clara Frissvej og spørger til et grønt område i nærheden som er spændende at opholde sig i, meget natur.....Men hvad skal der ske med det og hvem ejer/forvalter det?

HP fortalte om en pjece med gode råd om lokale sager som DN har lavet.

Næste DN-møder:

8.8.23 Åshøj naturskole.

7.9.23 Køge Fælles Jorde

26.10 Årsmøde Kulturhuset

29.11 Julefrokost møde?